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Abstract

This study investigates the influence of marketing strategy variables on firm

performance with market research and trust on brand as mediator variable. The

objectives of this study are: Determine how the marketing strategy influenced

by the relation outcome variables (market research and trust on brand). To test

the relation between market research, trust on brand and firm performance and

to lay a theoretical foundation on marketing strategy. Data collected through

personal  questionnaire.  The  target  population  respondents  are  120  from

Sudanese  export  companies.   Factor  and  reliability  analysis  performed  and

regression analysis conducted to test the hypotheses.Bivarate correlation done

to determine the interrelationship among the variables. The findings provided

empirical  support  for  the  theoretical  framework.  The  results  indicate  that

marketing  strategy  variables  quality  leadership  and  product  quality  play  an

important  role  on  firm performance;  however,  market  research  and trust  on

brand mediate the relation between marketing strategy and firm performance.

The result  also shows firm can perform well  when uses  marketing strategy,

market research and build their brand confidence.
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لخـلصــةا

والنظم الخطط تنفيذ عليه ينبني الذي الستاس التسويقية تعتبرالستتراتيجيات      

. المنافسققة علققى القققدرة وبالتالى الدااء فى فاعلية تحقيق من الشركة تمكن التى

: القققققققققققققققققققى الدراستققققققققققققققققققققة هقققققققققققققققققققذه تهقققققققققققققققققققدف

التسققويق, وبحققوث التجارية العلمة في بالثقة التسويق الستتراتيجيات تأثير إظهار

فققي والثقققة التسققويق بحققوث مع جهه من التسويق إستتراتيجيات بين اختبارالعلقةة

إستققترايجيات تققدعم نظريققة ايجققادا فققي والمساهمة أخري جهه من التجارية العلمة

التسققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققققويق.

وذلققك الشخصققى الستققتبيان استققتخدام طريققق عققن الدراستققة هذه بيانات تجميع تم

, ولختبققار  العوامققل وتحليل الثقة اختبار إجراء تم , كما  مستجيب120 بإستتهداف

لتبيققان الرتبققاط معامل اختبار أجري النحدار, كما تحليل الباحث اجري الفرضيات

الدراستققة هققذه خلل  مققن اليهققا التوصققل تققم التى الفرضيات. النتيجة بين العلقةات

المققدير كفققاءة  التسققويق إستققتراتيجية عناصققر ان واظهرت النظرى الطار داعمت

في والثقة التسويق بحوث الشركة, بينما ادااء فى مؤثرا داورا يلعبان  المنتج وجوداة

يمكنهققا الشققركات ان الدراستة ابانت بينهما.ايضا العلقةة يتوستطان التجارية العلمة

التسققويق,واهتمققامهم لستققتراجيات باستققتخدامهم وذلققك الدااء فققي فاعليققة تحقيق

       التجارية.            علماتهم في الثقة بالبحوث, وبناء
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